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Küsimus

• Milline on ettevõtjate seisukoht 

halduskoormuse hindamise ja selle 

tulemuste suhtes?

• Vastus 

Hetkel võimatu öelda. Halduskoormuse 

hindamisest teavad üksikud ettevõtjad ja 

selle tulemustest veel vähem



Põhjus

• Tulemused avalikustatakse ja kogu protsessist 
räägitakse ametlikult alles praegu

• Eelnevalt olid kursis üksikud uuringutesse 
haaratud ettevõtjad ja Eesti Kaubandus –
Tööstuskoja Teatajat lugenud liikmed 

• Järeldus 

• Ettevõtjate positsioon saab alles välja kujunema 
hakata. Aga väiksemast bürokraatiast ja paremast 
õigusloomest on ettevõtjad huvitatud.



Positiivne

• On Majandus – ja 

Kommunikatsiooniministeeriumi algatus asuda 

halduskoormust mõõtma 

• Pilootuuringute läbiviimine

• Halduskoormuse mõõtmise vajaduse selgitamine 

teistele riigiasutustele

• Uuringutulemused võimaldavad analüüsida 

bürokraatia kulukohti nii riigil kui ettevõtjatel



Kuidas edasi?

• On oluline asuda saadud kogemusi ja teadmisi 
reaalselt kasutama.

• Selleks: 1) kaardistades ja mõõtes halduskoormuse 
ettevõtjate hinnangul probleemsetes valdkondades;

• 2) uute, ettevõtlust oluliselt mõjutavate 
seaduseelnõude väljatöötamise käigus arvestada 
halduskoormust ühe mõjufaktorina;

• 3) võtta arvesse uuringutest saadud tulemused ja 
need reaalselt ellu viia 



Näiteks

• Käibemaksuseaduse osas 

Kehtestades mikroettevõtetele kvartaalse

maksustamisperioodi 

Selleks pole vaja isegi seadust muuta

• KMS § 27 lg 4 “Maksuhalduri juht võib oma 

otsusega kehtestada maksukohustuslase 

motiveeritud taotluse alusel talle kalendrikuust 

pikema maksustamisperioodi, ...”


